

# Referat OSK-møde 14. marts 2021

---

## Formalia:

- Sindsrobøn  
Afholdt
- Præsentationsrunde og afbud  
Til stede: Jane (ordstyrer/OSS), Ejvind (GSR Pejsemødet/OSR), Maiyanne (kasserer/GSR Fællesskabet online), Erik (litt. ansvarlig/GSR Næver Alone online), Mogens (sekretær/GSR Frihedsgruppen)
- Velkommen
- Oplæsning af Traditioner og Koncepter  
Oplæst
- Bemærkninger/godkendelse af beslutningslog/referat fra sidste møde og dagens dagsorden  
Godkendt

**Rapportering:** (emner der ønskes taget op i delingssessionen bedes I notere)

## Fra grupperne:

- Følger ugedagene

### **Tirsdag:**

#### ***Fællesskabetonline, kl. 19 – 20***

Gennemsnit fremmøde 18-21, medlemmer til GSM 11, nykommer 1. Struktur: Emneliste & De Åndelige Principper, Trin – der hvor du er eller lige har været, Basis tekst tilfældig valgt + Gruppesamvittighedsrunde (GSM), Traditioner – følger måneden, læst op fra Basis tekst, Speak – mødet er udvidet med 15 min.

Hvordan går mødet? Fint, dejligt møde, trygt, sød & kærlig, elskede hjemmegruppe, nyder at komme her, dejligt som der bliver taget imod nykommeren, dejlig velkomst, føler sig mødt og forstået, der deles frit fra sjælen.

Forslag: Lille folder om hvordan (online) møder foregår til nye – referent lave forslag og lægger op i Messenger gruppen "Fællesskabet ONLINE" og det tages op næste gang. Online mødeadfærd / møde takt & tone? Hvordan gør vi det trygt og rart for alle at deltage på onlinemøderne? Video/kamera: delte meninger om hvorvidt folk med slukket video (kort) skal præsentere sig enten ved at 1) tænde videoen eller 2) åbne mikrofonen og præsenterer sig eller 3) præsenterer sig i chatten. Forslag til hvordan det kunne formuleres i Mødelederguiden (hver sætning er forslag for sig): *1. Af hensyn til anonymiteten og det enkelte medlems sikkerhed henstiller vi kærligt til, at du har video på – i hvert fald i starten af mødet – du er velkommen til at slukke det senere - eller på anden måde præsentere dig enten via mik eller i chatten. 2. I denne gruppe har GS besluttet, at medlemmer med slukket video, der ikke præsenterer efter opfordring fra Host, vises ud.*

Der blev også snakket om hvorvidt man skal bede folk om at slukke videoen hvis de går rundt eller på anden måde har uro i/på baggrunden og også her var der delte meninger – forslaget kom op, da en del finder det forstyrrende med al den uro. Forslag til hvordan det kunne formuleres i Mødelederguiden: *Af hensyn til roen på mødet, henstiller GS kærligt til, at du slukker din video såfremt du går rund, laver mad o. lign. Efter kærlig henstilling fra Host kan denne slukke for din video.*

# Referat OSK-møde 14. marts 2021

---

Præsentationsrunde (á la de fysiske møder) i starten af mødet blev også debatteret. Zoom har desværre nogle tekniske udfordringer (skifter rækkefølge af billeder på skærmen osv.), der gør det vanskeligt – især når antallet kommer over 10 deltager.

Cleandato skrives efter navn – dette blev også kort debatteret og GS fandt ikke nogen grund til dette.

Venterum blev også vendt – og også her har Zoom nogle tekniske vanskeligheder idet kun Host kan skrive – dem der er, i venterummet kan ikke svare... så de kan ikke præsentere sig derude...

Taletid: Er der behov for tidtagning f.eks. 5 min? GS var enige om, at det fungerer super i denne gruppe og finder det derfor ikke nødvendigt med taletid. Hvis der kærlig skulle gøres opmærksom på dette, kunne der tilføjes denne kærlig henstilling til mødelederguiden: *Gruppesamvittigheden opfordrer til, at man giver plads til nye eller folk der har det svært, så de også har tid til at dele.*

Forslag: Nykommermøde eller kan vi gøre mere ud af modtage Nykommeren?? Enighed om, at Nykommeren tages kærligt imod, få telefon nr osv. Men måske kunne vi blive bedre – have en folder der kan sende i chatten / på Messenger eller fysisk sende en lille pakke med 1) Velkommen til NA, den hvide nøglering og pamfletten "Nykommer"?? Viborg ONLINE har også lavet et skriv ... Referenten har browsset lidt rund på de andre OSK-hjemmeside og Midtjylland har en super fin velkomst til Nykommeren med diverse info – måske vi kan lade os inspirere? Tjek evt. link: <https://www.nadanmark.dk/osk-midtjylland/>

Sp. Fra OSK SoV: Idebank: Snak om idebank på hjemmesiden og hvordan vi bliver mere kreative (herunder selvransagelse) – rykkes til næste gang.

## **Onsdag:**

### ***Pejsemødet Roskilde, kl.19.19 – 20.20 (p.t. online)***

Gennemsnitsfremmøde 4, medlemmer til GSM 3. Vi er ikke mange til møderne. De fleste af os addicts hvor pejsemødet (online og fysisk) er hjemmegruppen, hvilket trods alt sikrer et solidt grundlag. Vi beder til de som plejede at komme, finder en vej.

## **Fredag:**

### ***Næver Alone online, kl. 19 – 20***

Gennemsnitsfremmøde 21-39, medlemmer på GSM 12, nykommere 2. Struktur: Livet som clean: Rejsen fortsætter/BFID/Litteratur/Trin/Speak.

Om mødet: "Fint møde." "Dejligt møde – dejlige mennesker." "Stærk struktur." "Holder rigtig meget af mødet." "Ville ønske der var tid/klokke på, så der var plads til flere."

Vi diskuterede længe om mødet skulle have tidstæller på, og om vi evt. skal "barbere" i teksterne, så der fx kun læses Trin, Traditioner og BFID – på næste GSM snakker vi videre og tager beslutning omkring dette.

Vi vedtog, at vi fremover har tre minutter plus et afrundingsminut til at dele i, når vi er + 20 til mødet (hvilket vi stort set altid er). Det bliver co-host og/eller kasserer, som tager sig af tidsmåling og derefter sætter ind med et skilt eller et kærligt host.

Vi vedtog også, at vi fremover lige efter fejring af mærkedage indskyder "Hvis du føler din cleantime er truet, er du velkommen til at bruge gruppen nu".

# Referat OSK-møde 14. marts 2021

---

Omkring identificering af mødedeltagere, blev vi ikke enige om metoden eller ordlyden; kun at vi ønsker, at alle skal vise hvem, de er, enten ved video eller stemme. Hvis ikke dette sker, vil vedkommende blive koblet af mødet af en af de to hosts. Inden næste GSM vil et par forslag om ordlyd/metode blive lagt op i Messenger gruppen Næver Alone Online.

Thomas må desværre stoppe som mødeleder fra d.d., så vi mangler en ny til at tage over. Gruppen efterlyser altså service villige medlemmer! Sammen kan vi nemlig!

## **Søndag:**

### ***Frihedsgruppen Nykøbing F, kl. 19 – 20 (p.t. online)***

Gennemsnitsfremmøde 20, medlemmer til GSM 6. Struktur: BFID, litteratur, frit emne, trin, speak. Mødet fungerer fint online selvom alle savner de fysiske. Vi opfordrer kærligt til at folk viser sig (har kamera tændt) og har et "rigtigt" navn. Fint med muligheden for at hente indledere fra nær og fjern. Bidragene til kurven via MobilePay halter lidt, der er de to måneder vi har været online kun kommet 632 kroner ind.

Har besluttet at adskille mødelederpost og host opgaven, da det er svært at overskue begge opgaver. Bakker op om krav til RD/RDS og præcision af sekretær opgaven (bedre referater). Kan ikke godkende RD regnskab 2020. Støtter de øvrige kandidater i RSK (RD, sekretær, HI-formand) forudsat de kan acceptere krav der måtte blive stillet til dem. Uændret holdning til lydbøger og juridisk bindende dokument. Forstår ikke helt formålet med en idebank?

## **Fra betroede tjenere:**

- Litteraturansvarlig  
Der sælges stadig en del, sælger til hele landet, der skal bestilles fra Brussel
- Kasserer  
Forslag om at rykke regnskabsåret. Kassekladden er udsendt (17.125 i banken)
- OSR/OSS  
Der er kommet årsregnskab, service CV'er ud til mødet i april. Der er kommet lidt bedre referat fra RDS.
- Webkontakt  
Formanden for internetudvalget i DK har tilsyneladende trukket sig 😞
- Ad hoc-udvalg: Nyhedsbrev,  
Der planlægges, mange ideer

## **Delingssession:**

- Emner opstået under rapportering fra grupperne:  
Krav til RD/RDS – forstår ofte ikke hvad de refererer, pas på vi ikke udsender mistillid. Emner og workshops er vigtige. Der mangler viden hele vejen rundt.
- Emner opstået under øvrig rapportering:  
Skal regnskabsåret rykkes så det slutter 31/1 i stedet for 31/12. Forstår ikke helt hvorfor? Det er ulovligt at tilbage bogføre ifølge virksomhedsloven (men gælder det mon for os). Hvilke beløb skal med?

# Referat OSK-møde 14. marts 2021

---

- Andet:

Bankskifte, (donation)

Der arbejdes på sagen. Vi skal præcisere hvor mange konti vi har brug for! Skal der være en aktivitetskonto, en litteraturkonto?

Juridisk bindende dokument

Ingen tvivl om det ikke er relevant på gruppeplan, men hvad med OSK?

Hjemmeside-idekatalog

Dele ideer og inspiration på hjemmesiden. Kast ideen ud. Skal selvfølgelig omkring OSK og godkendes.

Veiledning til lokal service i GSR-mappen:

Det er kun forslag og ideer vi kan bruge eller lade være.

## Beslutningssessionen:

- Forslag fra delingssessionen:

Krav til RD/RDS: Summer over det og tager det op på næste møde.

Årsregnskab: Kasserer laver oplæg om dette og vi tager op maj

Bankskifte: Vi skal have 3 konti, en litteraturkonto med kort, og en aktivitetskonto og hovedkonto med 2 underskrifter.

Juridisk bindende dokument: Brugbart i RSK og OSK, Grupper tager selv beslutning. Ejvind tager ansvaret for udformning.

Hjemmeside/idekatalog: Opfordrer til at dele ideer og tanker, udforme det i et færdigredigeret dokument, som sendes til OSK hvor det godkendes.

Skrivelse om adfærd på nettet: Lægges på siden

## Meddelelser:

Ting der skal med ud til grupperne:

Tag stilling til årsregnskab RSK samt service CV'er. Herunder krav til RD/RDS. Tænk over hvad I synes om referater fra RSK. Ting til OSR-rapport.

## Eventuelt:

### Næste møde

Søndag den 4 april klokken 10 online.

## Rundt om mødet